
Generalforsamling i DEO 2022 

Tirsdag den 30. august 2022 kl. 19.00-21.30, afholdt online. 

Deltagere: 
Bjørn Bedsted, Rasmus Nørlem Sørensen, Tina Mensel, Finn Ellegaard, Kirsten Gamst-Nielsen, Egon 

Thomsen, Arne O, Marcus Popov, Anita Sørensen, Leif Rørbæk, Zlatko Jovanovic, Bent Frost, Kasper 

Tonsberg Schlie, Jesper Vestermark Køber, Morten Bønke Pedersen, Janus Nilsson, Jan Sturm, Anne Hagel, 

Irene Odgaard, Amanda Ajslev Hersbøll, Erik Rolfsted, Vibeke Lund, Solveig Christensen, Mette Kate 

Jørgensen, Ewa Pansonius og Grete Melgard. 

 Dagsorden 
1. Valg af mødeleder og referent 

2. Årets aktiviteter: Debat, Rejser og Undervisning – orienteringspunkt 

3. Budget 2022 og 2023 – beslutningspunkt 

4. DEO ung – diskussionspunkt 

5. DEO som international aktør – diskussionspunkt 

6. Strategi i forhold til Finansloven – beslutningspunkt 

7. Generalforsamling 2022 – beslutningspunkt 

8. Evt. 

1. Valg af dirigent og referent 
Generalforsamlingen var indkaldt rettidigt og de fremmødte erklærede den derfor lovligt indkaldt og 

dermed beslutningsdygtig. Sekretariatsleder Rasmus Nørlem Sørensen blev valgt som dirigent. Morten 

Bønke Pedersen blev valgt som referent. 

2. Beretning vedrørende Oplysningsforbundets aktiviteter i det forløbne år 
DEO’s sekretariatsleder, Rasmus Nørlem Sørensen, fortalte om årets arbejde, hvor DEO endelig kom ud af 

Coronapandemiens skygge og vendte tilbage med fysiske arrangementer og fysiske rejser. Vi har haft et 

travlt forår, ikke mindst på grund folkeafstemningen om forsvarsforbeholdet den 1. juni, hvor DEO sammen 

med tre partnere modtog en bevilling til 1.850.000 kr. fra oplysning og debat-puljen til afviklingen af 15 

offentlige møder, oprettelsen af eu-forbeholdet.dk og udgivelsen af en landsdækkende avis, omdelt til 

600.000 husstande. 

Projektleder i DEO debat, Tina Mensel, fortalte om de borgerinddragende arrangementer online og fysisk i 

hele Danmark, som DEO afviklede som led i Konferencen om Europas fremtid, der også afstedkom en 

fysiske konference og en udgivelse i Samfundstanker-serien. Derudover blev der fortalt om vores 

samarbejde med Verdens Skove, som også afstedkom en udgivelse, samt de morgenbriefinger om Ukraine, 

DEO har afviklet siden februar. Projektleder og redaktør Morten Bønke Pedersen uddybede årets 

udgivelser. 

Undervisningschef i DEO, Kasper Tonsberg Schlie, fortalte om DEO undervisnings hovedaktiviteter med 

efteruddannelse, udvikling af materialer og afholdelse af arrangementer på skoler. I det forløbne år har der 

været særligt fokus på DEO-ung-projektet, som nu kører videre med støtte fra Dansk Folkeoplysnings 

Samråd. Derudover blev der fortalt om DEO’s projekter under Erasmus+, hvor vi samarbejder med 

internationale partnere om undervisnings- og debataktiviteter, foruden et det store treårige projekt, vi er i 

dialog med Tuborgfondet om. 



 

DEO’s rejsechef, Zlatko Jovanovic, fortalte om DEO’s online-rejser, som vi nu samarbejder med 21 

kommuner om. Teamets aktiviteter i indeværende år er fuldt finansieret, og der blev fortalt om de puljer, vi 

har i kikkerten, når det kommer til finansieringen af næste års aktiviteter – CISU/SparNord/Realdania-

Center for folkeoplysning (Vifo). 

En vigtig overvejelse i sekretariatet er, hvordan vi kan gøre vores rejsetilbud mere klimavenlige – og 

hvordan vi kan flytte transport fra fly til bus (og på sigt måske også tog). 

3. Fremlæggelse af årsregnskab 
Rasmus Nørlem Sørensen gennemgik det senest afsluttede regnskab for 2021. Corona-pandemien gjorde 

2021 til et vanskeligt og økonomisk magert år, hvilket også fremgår af regnskabet. 

Budgettet for 2022 er finansieret af mange af de puljer og tilskud, som også bar dele af økonomien sidste 

år. Ændringer består blandt andet i, at DEO debat fik tilført et stort tilskud i forbindelse med vores projekt 

om forsvarsforbeholdsafstemningen, og at DEO rejser økonomi er normaliseret som følge af genoptagelsen 

af fysiske rejser. 

I 2022 regner DEO p.t. med indtægter på over 9 mio. kr. og et mindre plus i resultatet. Et eventuelt 

overskud på årets aktiviteter planlægger bestyrelsen at anvende på at genbygge egenkapitalen, der er 

eroderet under de kriseprægede år med corona. 

Det foreløbige budget for 2023 viser indtægter på 7.858.000 kr. og et resultat på 245.000 kr. 

Der var ingen indvendinger imod budgetjusteringerne for 2022. 

4. Indkomne forslag 
Der var ikke nogen indkomne forslag til behandling. 

5. Bestyrelsens motiverede forslag til justering af igangværende års budget og aktiviteter, samt 

forslag til næste års budget og aktiviteter 
Det foreløbige budget for 2023 viser indtægter på 7.858.000 kr. og et resultat på 245.000 kr. 

Budget for 2023 – vedtaget med enstemmighed. 

6. Fastsættelse af kontingent 
Bestyrelsens forslag blev vedtaget enstemmigt, så medlemskontingentet fastholdes på 300 kr. for 12 mdr. 

for individuelle medlemmer og 450 kr. for 12 mdr. for husstandsmedlemskab. 

7. Valg af bestyrelse 
7 af bestyrelsen 9 medlemmer genopstillede: Finn Ellegaard, Leif Rørbæk, Jesper Vestermark Køber, Jan 

Sturm, Annie Hagel, Irene Odgaard, Ditte Juul Redder. 

2 kandidater blev valgt som nye medlemmer: Bjørn Bedsted og Birthe Reichel. 

8. Valg af revisor 
Vi bruger NR Revision og bestyrelsen foreslår genvalg. Der var ikke andre kandidater. NR Revision i Auning 

godkendtes enstemmigt som revisor. 

9. Evt. 
Der var ikke punkter under eventuelt. 



 

Referatet er blevet godkendt af referenten (projektleder Morten Bønke Pedersen) og mødelederen 

(sekretariatsleder Rasmus Nørlem Sørensen). 


